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Τ α λόγια του μετρημένα. Το χαμόγελο 
του φωτεινό. Δείχνει έναν άνθρωπο 
που αντιμετώπισε Λαιστρυγόνες και Κύ-
κλωπες, που τιθάσεψε φοβίες, πέταξε 
τα περιττά βάρη και τα εξεζητημένα 
«στολίδια», κράτησε την ουσία για να 

αντικρίζει σήμερα το Φως. Ο δικός μας συνθέτης-τρα-
γουδιστής Μιχάλης Χατζηγιάννης παραφράζοντας τη 
γνωστή λατινική ρήση λέει «όσο ζω αλλάζω», γιατί, 
όπως εξηγεί, το κάθε ταξίδι πρέπει να έχει νέο αέρα 
και νέα κίνηση. Μετά από πέντε χρόνια στο σκοτάδι 
πέρασε τον Ρουβίκωνα κι επιστρέφει ανανεωμένος με 
ένα νέο δίσκο, παρέα με τους στίχους της Λίνας Νικο-
λακοπούλου. Ήλθε στην Κύπρο για να διεκδικήσει 
στον προεκλογικό αυτά που δικαιούται με τους συμπο-
λίτες του, τους κουρεμένους καταθέτες, έχοντας όπως 
λέει το δίκαιο με το μέρος τους. Ξεκαθαρίζει όμως πως 

δεν είναι πολιτικός και δεν σκοπεύει να 
ζητήσει την ψήφο του λαού. 

- Επιστρέφετε στο Φως μετά από 5 
χρόνια στο σκοτάδι; 

- Επέστρεψα. Πρέπει να σας πω 
ότι και το σκοτάδι έχει δρόμους που 
οδηγούν στο φως. Χρειάζεται όμως να 
δημιουργήσεις καύσιμο ψυχής για να 
φτιάξεις ένα τέτοιο δρόμο. Χρειάζεται 
υπομονή, προσπάθεια και κυρίως την 
αγάπη των δικών σου ανθρώπων. 
- Πώς ήταν η άβυσσος; 

- Η άβυσσος για μένα πλέον είναι έννοια σχετική. 
Δεν μπορώ να συγκρίνω μια δύσκολη περίοδο που 
πέρασα, με τη σκληρή δοκιμασία ανθρώπων που 
έχουν χάσει δουλειές και σπίτια, ούτε με παιδιά που 
χάνονται στην άβυσσο των κυμάτων ή πλάσματα που 
βιώνουν την κόλαση του πολέμου.

- Τι έδειξε η περίοδος εξαγνισμού;
- Θα δεχθώ την περίοδο εξαγνισμού όπως τη 

θέτετε, για να πω ότι όσο μεγαλώνουμε, πετάμε τα 
περιττά βάρη και τα εξεζητημένα «στολίδια» και κρα-
τάμε την ουσία ή αυτό που θεωρούμε τη δεδομένη 
στιγμή ως το πλέον ουσιώδες. 

- « Ό,τι δεν σε σκοτώνει σε κάνει πιο… επι-
φυλακτικό» έχετε πει πρόσφατα. Από ποιους 
προφυλάγεστε;
- Ξέρετε, στις δύσκολες ώρες δοκιμάζεσαι μεν αλ-

λά η ζωή στη σοφία της, θέτει σε δοκιμασία και πολύ 
άλλο κόσμο. Έτσι τελικά στο γαϊτανάκι βλέπεις να 
μένουν μόνο εκείνοι που σε μετρούν γι’ αυτό που εί-
σαι κι όχι γι’ αυτό που ήσουνα όταν όλα ήταν ρόδινα.

- Υπάρχουν τελικά φίλοι και ποιοι είναι αυτοί; 
- Βέβαια και υπάρχουν φίλοι. Αλίμονο να μην 

υπήρχαν. Είναι αυτοί που στις δύσκολες στιγμές, βρί-
σκονται δίπλα σου χωρίς καν να το ζητήσεις. Αντιλαμ-
βάνονται ότι βιώνεις μια περίοδο δοκιμασίας και χωρίς 
ανταλλάγματα δίνουν αυτό που χρειάζεται σαν καύ-
σιμο ψυχής ώστε να υπερπηδήσεις τα εμπόδια και να 
βγεις ξανά στο φως, με τις λιγότερες δυνατές απώλειες. 
Είναι οι άνθρωποι που με εφόδιο την υπομονή και 
την κατανόηση, σου παρέχουν την αναγκαία, σε μια 
φουρτούνα, σταθερότητα. Στο τέλος μιας τέτοιας δοκι-
μασίας, είσαι πια σίγουρος ποιοι είναι οι πραγματικοί 
σου φίλοι και αντιλαμβάνεσαι ότι είναι λίγοι και καλοί!   

- Πώς ανταμώσατε με τη Λίνα Νικολακοπούλου;
- Στο γαϊτανάκι!
- Πώς φόρεσε στίχους στη δική σας μουσική, 
μια μουσική άλλου ύφους;
- Η Λίνα είναι ψυχή-ωκεανός. Δεν λειτουργεί 

μηχανικά. Βάζει κόπο και αγάπη για να μπει στη 
δική σου ψυχή, να καταλάβει πώς σκέφτεσαι, με τι 
συγκινείσαι για να γράψεις τη μουσική που δημι-
ουργείς. Δεν είναι λοιπόν θέμα ύφους, είναι κυρίως 

θέμα ήθους. Και η Λίνα με τη ζωή και την τέχνη της 
δημιουργεί «ανθρώπων έργα». Οικοδομεί στέρεες 
φιλίες και μέσα από τη συνάφεια με τους ανθρώπους 
ποιεί τέχνη. Για τους καιρούς μας πράγμα δύσκολο, 
γι’ αυτό και δυσεύρετο. Την ευχαριστώ που υπάρχει, 
που μπήκε στο δικό μου ταξίδι, που κατανόησε αυτό 
που έζησα και που γράφει για μένα. Κι όταν γράφεις 
τόσο άδολα για τους άλλους, εκτιμώ ότι αποκαλύπτεις 
το δικό σου κυρίως μεγαλείο. 

- Η Λίνα σας «Κράτησε Εδώ», «κοιτάζοντας 
σας»; 
- Η Λίνα «κράτησε εδώ» πολλούς! Άλλους «δο-

κιμάζοντας τους», άλλους «γιατρεύοντας τους» κι 
άλλους «θωπεύοντας τους». Εμένα με κοίταξε στα 
μάτια και με τίμησε με τους στίχους και τη φιλία της! 

- Τι κρύβει ο νέος σας δίσκος;
- Όπως έλεγε και ο Ζαμπέτας «αποσπάσματα 

από έρωτες»! Εικόνες της ζωής μας σήμερα, που 
κρύβουν και εκπλήξεις. Μια από τις οποίες –ίσως 
η πιο σημαντική– είναι ένα ντουέτο με τη Δήμητρα 
Γαλάνη, την εξαίσια αυτή κυρία της ερμηνείας και της 
σύνθεσης. Μεγάλη μου τιμή, για να επανέλθουμε και 
στο γαϊτανάκι που λέγαμε πιο πάνω.

- Η Νικολακοπούλου έφερε τον Κραουνάκη 
στην παρέα;
- Ο Σταμάτης Κραουνάκης, ο μεγάλος αυτός συν-

θέτης, φιλοξενείται τρόπον τινά στο δίσκο με μια 
διασκευή ενός δικού του υπέροχου τραγουδιού –Kα-
ληνύχτα μη φοβάσαι– σε στίχους της Λίνας. Επίσης 
τον ευχαριστώ για τη συμβολή του στον δίσκο.  

- Τον χειμώνα μετά από πέντε χρόνια γυρίζετε 
στο Φως με τα χέρια ψηλά ή ένας Μιχάλης 
διαφορετικός; 
- Η ζωή έκαμε έναν από τους κύκλους της και 

με έφερε εκεί από όπου ξεκίνησα το 2003, στο Φως. 
Πρόκειται για μια μουσική παράσταση στην οποία 
συμπράττει με stand-up comedy και με τραγούδια 
ο εξαίρετος Θανάσης Αλευράς. Ένας καλλιτέχνης 
πολυτάλαντος κι ένας ακριβός φίλος.   

- Αλλαγή πλεύσης;
- Όσο ζω αλλάζω, για να παραφράσω τη γνωστή 

λατινική ρήση. Το κάθε ταξίδι πρέπει να έχει νέο 
αέρα και νέα κίνηση. Διαφορετικά θα κάνεις γύρους 
στο τέλμα και η στασιμότητα καταργεί το ταξίδι. Ζωή 
όμως χωρίς ταξίδια δεν νοείται και ιδιαίτερα για έναν 
καλλιτέχνη. Δεν μπορείς, όταν δημιουργείς, να ζεις 

χωρίς προκλήσεις. Έτσι και οι δύσκολες εποχές, 
γίνονται αφορμές για περισυλλογή μεν, αλλά και για 
νέα ταξίδια. Αυτό είναι ελευθερία! 

- Αν ξαναξεκινούσατε θα κάνατε λιγότερα 
πράγματα και θα ήσασταν πιο επιλεκτικός, 
είπατε, τι θα αλλάζατε;
- Δυστυχώς ή ευτυχώς δεν γίνεται να πάμε πίσω 

τη ζωή. Μπορούμε μόνο να μαθαίνουμε από τα βιώ-
ματα μας και να γινόμαστε κάθε μέρα και καλύτεροι. 
Άρα αλλάζω ανάλογα με την παιδεία που μπορώ να 
προσθέσω την κάθε μέρα στη ζωή μου. 

- Τι κρύβει η επιδίωξη της πρωτιάς;
- Για έναν αθλητή είναι ο απώτερος στόχος. Στην 

Τέχνη, η δική μας πρωτιά είναι το αποτέλεσμα μιας 
συναισθηματικής και πνευματικής σύζευξης που 
γίνεται τραγούδι και βρίσκει ανταπόκριση στις ψυχές 
των ανθρώπων. Αυτό αποδίδει επιβράβευση στον 
καλλιτέχνη. 

- Τα εμπόδια μας δυναμώνουν ή μας εξαντλούν; 
- Είναι ο τρόπος με τον οποίο επεξεργάζεσαι αυτό 

που εμφανίζεται εμπρός σου σαν εμπόδιο ώστε να 
μην εξαντλείσαι αλλά να εκμεταλλεύεσαι την περί-
σταση για να αντεπεξέλθεις. Τότε τα εμπόδια σου 
δίνουν δύναμη όχι μόνο να τα υπερπηδήσεις, αλλά 
να τα ρίξεις στα θεμέλια του γεφυριού που θα σε 
περάσει απέναντι. 

- Επενδύσατε σε λάθος ανθρώπους, σε λάθος 
πράξεις, σε λάθος κινήσεις; 
- Όλα αυτά δεν διαχωρίζονται. Είναι ένα σύνολο 

που επιδρά στη ζωή σου από τη στιγμή που κάνεις 
μια λάθος επιλογή. Το στοίχημα εδώ είναι να μην 

επαναλάβεις μια τέτοια επιλογή κι επειδή στο δρόμο 
μου συνάντησα όπως είπατε κι εσείς Λαιστρυγόνες 
και Κύκλωπες, εκτιμώ ότι έμαθα πια να τους αποφεύ-
γω καθώς επίσης να απομυθοποιώ ωραιοποιημένες 
παραστάσεις που αντί για πραγματικό θέατρο είναι 
κακόγουστες φάρσες.          

- Βρεθήκατε στο μάτι του κυκλώνα. Τι γεύση 
έχει στο τέλος; 
- Ο δρόμος της ζωής, είναι για τον καθένα μια 

δοκιμασία. Μπορεί σε κάποια φάση να φαίνεται εύ-
κολος αλλά λίγοι αντιλαμβάνονται ότι πίσω από αυτό 
που μοιάζει εύκολο και δημιουργεί δημοσιότητα και 
δόξα υπάρχει πολλή δουλειά και κόπος. Όταν λοιπόν 
βρεθείς στον κυκλώνα αντιλαμβάνεσαι ότι πρέπει 
να φανείς δυνατός για να σωθείς. Έτσι η γεύση του 
τέλους είναι κυρίως αυτή της αυτογνωσίας. Σε όλη 
αυτή τη δοκιμασία το άλλο ζήτημα που πρέπει να 
έχεις υπόψη είναι να κρατηθείς έντιμος απέναντι σε 
όλα όσα ισχύουν για τον κάθε ανώνυμο πολίτη. Τους 
νόμους και τους θεσμούς.  

- Σήμερα προσέχετε τα χρήματά σας;
- Σήμερα προσέχω τους ανθρώπους που αγαπώ. 

Τα χρήματα είναι ζήτημα διαχείρισης.
- H δική σας σχέση με το χρήμα ποια είναι; 
- Αν ήταν πρωταρχικής σημασίας, θα το πρόσεχα. 

Αποδείχθηκε εκ των πραγμάτων ότι δεν ήταν. 
- Αίσθηση προκάλεσε η επιστράτευση σας από 
τον ΣΥΚΑΛΑ και ΣΥΚΑΤΑ. 
- Μα δεν ήταν επιστράτευση. Ούτε όταν στήριξα 

Νίκο Αναστασιάδη με επιστράτευσε κανείς. Στράτευ-
ση ήταν για να σωθεί ο τόπος και τώρα συστράτευση 
είναι για να σωθούν οι αναξιοπαθούντες συνάνθρω-
ποι μας και ναι, βγήκα μπροστά γνωρίζοντας ότι 
μπορώ, έχοντας φωνή να μιλήσω εκ μέρους αυτών 
που δεν έχουν, αν και έχουν το δίκαιο με το μέρος 
τους. Και είμαστε πολλοί, πέραν των 25.000.

- Χάσαμε αποταμιεύσεις που φτιάξαμε στα-
γόνα – σταγόνα, είπατε, δεν βλέπατε τότε το 
τι ερχόταν; 
- Ακούγαμε αυτό που υποσχόταν η ηγεσία του 

τόπου, ότι δεν θα υπάρξει κούρεμα.
- Πώς είδατε την πρωτοβουλία για οικονομική 
αποκατάσταση των κουρεμένων καταθετών, 
των κατόχων αξιογράφων και των μελών κου-
ρεμένων Ταμείων Προνοίας, μέσω σύστασης 
Ταμείου, με στόχο την ανακούφιση των πλη-

γέντων που κατατέθηκε στη Βουλή; 
- Θετικά, αν και αυτό θα έπρεπε να γινόταν προ 

πολλού και όχι να αφεθεί στο παρά πέντε λόγω εκλο-
γών. Θα πρέπει ωστόσο να δούμε πώς τα λόγια θα γί-
νουν πράξη. Τότε θα μιλήσουμε συγκεκριμένα και θα 
κριθούμε όλοι, άλλοι διά λόγων και άλλοι διά ψήφων. 

- Θα αποζημιωθείτε και πώς το βλέπετε να 
γίνεται; 
- Δεν είμαι εγώ αυτός που θα ορίσει πώς θα γίνει. 

Η Βουλή θα αποφασίσει και η κυβέρνηση θα πράξει.
- Τέχνη και εξουσία, ποια πρέπει να είναι η σχέ-
ση του καλλιτέχνη με τα κοινά, θα ζητούσατε 
ποτέ την ψήφο του λαού; 
- Δεν είμαι πολιτικός και δεν σκοπεύω να ζητήσω 

την ψήφο του λαού. Είμαι πολίτης και σκοπεύω να 
συνεχίσω να διεκδικώ αυτά που δικαιούμαι κι εγώ 
και οι συμπολίτες μου.

- Επιστρέφετε συχνά στην Κύπρο;
- Και κυριολεκτικά και μεταφορικά. Έχω εδώ οι-

κογένεια και φίλους και πολύ κόσμο που μου δείχνει 
την αγάπη του. Αυτά τα κουβαλώ πάντα μαζί μου κι 
όταν γράφω μουσική κι όταν τραγουδώ, είναι εκεί.

- Πήγατε στην Κερύνεια την πόλη των γονιών 
σας; 
- Πήγα ως προσκυνητής.
- Με τι σκέψεις περνούσατε το οδόφραγμα;
- Με το συναίσθημα αυτού που πάει να δει το 

σπίτι των γονιών του. Ξέρουμε τι είναι κατοχή, γιατί 
και πώς μας προέκυψε και πόσο μας στοίχισε. Τι άλλο 
μπορεί να ταράζει περισσότερο τη σκέψη μου.

- Φύλαξαν τις ζωγραφιές της μητέρας σας 
αυτοί που μένουν στο σπίτι σας και σας τις 
έδωσαν; 
- Ήταν μια εμπειρία συνταρακτική, καθώς μετου-

σίωνε εκείνη τη στιγμή σε εικόνα όλες τις περιγραφές 
και τις αφηγήσεις των γονιών μου για την Κερύνεια 
και το σπίτι μας.

- Είστε η γενιά που μεγάλωσε με την Κύπρο 
μοιρασμένη, πώς σας έχει σημαδέψει;
- Είναι κι αυτό πλέον ζήτημα παιδείας. Για να 

υπερβείς τις συνέπειες της κατοχής πρέπει να κα-
τακτήσεις ελευθερία πνεύματος. Τότε και οι πράξεις 
σου δεν βαρύνονται από σημάδια αλλά μπορούν να 
αφήσουν αποτύπωμα.

- Τι σημαίνει για σας η λύση του Κυπριακού; 
- Να αποκτήσουμε ελευθερία πνεύματος ...

« Έμαθα να 
απομυθοποιώ 
ωραιοποιημένες 
παραστάσεις 
που αντί για 
πραγματικό 
θέατρο είναι 
κακόγουστες 
φάρσες»

ΜΙΧΑΛΗΣ ΧΑΤΖΗΓΙΑΝΝΗΣ
Δεν είμαι πολιτικός και 
δεν σκοπεύω να ζητήσω 
την ψήφο του λαού

Στην Αντιγόνη Σολομωνίδου-Δρουσιώτου
antigoni.drousiotou@phileleftheros.com

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ

«Ιθάκη μου η μουσική 
και η άδολη αγάπη»

-Άφησα για τέλος την κλισέ ερώτηση, τι 
γίνεται με τη Ζέτα;
-Στην τηλεόραση κάνει το «Ρουκ-Ζουκ» 

και στο θέατρο κάνει Νόελ Κάουερτ, τις «Ιδι-
ωτικές Ζωές». Οι οποίες, ιδιωτικές ζωές, εκτός 
τηλεοπτικής, θεατρικής και άλλης συναφούς 
λειτουργίας, θα πρέπει, να γίνονται κατά την 
εκτίμησή μου σεβαστές και απαραβίαστες. 
Δεν μπορώ να μη σέβομαι την ιδιωτικότητα 
του οποιουδήποτε, άλλο τόσο δεν κατανοώ 
το ανάποδο.

-Ποιος στίχος εκφράζει την πορεία σας; 
-Με τι καρδιά, με τι πνοή, τι πόθους και τι 

πάθος πήραμε τη ζωή μας λάθος! κι αλλάξαμε 
ζωή. ( Άρνηση ) Γιώργος Σεφέρης.

-Ποιο το μεγαλύτερο λάθος; 
-Θα δανειστώ από «Το Κούρεμα» (1989) 

του Διονύση Σαββόπουλου ένα στίχο: «Τα ίδια 
λάθη έχουμε κάνει εσείς κι εγώ, τα ίδια λάθη/ 
μα η έφοδός μας προς το φως, στολίδια έχει 
αυτά τα λάθη/Να που ανταμώνουμε κι επιτέ-
λους κι ο Θεός ας μας φιλήσει/ως του Απρίλη 
τις βροχές που θα λουστεί και θα νικήσει». 

-O Καβάφης λέει: «Να εύχεσαι ο δρό-
μος για την Ιθάκη να ‘ναι μακρύς» Ποια 
είναι η δική σας Ιθάκη; 
-Η μουσική και η άδολη αγάπη των δικών 

μου ανθρώπων.

Συστράτευση για να σωθεί ο τόπος
 Τελικά στο γαϊτανάκι 

βλέπεις να μένουν μόνο 
εκείνοι που σε μετρούν 
γι’ αυτό που είσαι κι όχι 
για αυτό που ήσουνα 
όταν όλα ήταν ρόδινα

ΓΝΩΜΗ

 

Κ
αθημερινά διεξάγονται συζητήσεις και από 
κάποιους επιχειρείται προεκλογική ένταση 
και σύγχυση, με αποτέλεσμα ο Κύπριος 
πολίτης να μην αποκομίζει πάντοτε την 

ορθή και αντικειμενική εικόνα.
Οφείλουμε λοιπόν να παρουσιάσουμε τις 

απλές αλήθειες στο λαό, οι 
οποίες είναι αδιαμφισβήτητες 
και είναι απτές και κατανοητές 
για τον κάθε Κύπριο πολίτη.

Το βασικό ερώτημα που 
καλούμεθα να απαντήσουμε 
για να καταστεί αντιληπτό εάν 
η παρούσα Κυβέρνηση δημι-
ούργησε θετικό έργο στους 
πολίτες, είναι ένα και μοναδι-
κό. Είμαστε καλύτερα με την 
παρούσα Διακυβέρνηση σή-
μερα ή πριν πέντε χρόνια; 

Όλοι οι υποψήφιοι, όλα τα κόμματα, όλοι οι πολιτικοί 
οφείλουν πρώτα να απαντούν σε αυτό το κρίσιμο και 
αληθές ερώτημα και μετά να αρχίζουν τις ανερμάτι-
στες και ατερμάτιστες πολιτικές συζητήσεις. Αυτό το 
ερώτημα οφείλουν να το απαντήσουν και οι πολίτες 

πριν να οδηγηθούν στην κάλπη για να μην παρα-
συρθούν από τα ψέματα, την παραπληροφόρηση και 
την προπαγάνδα.

Εμείς επιχειρούμε απάντηση επί του θέματος, 
προκαλώντας όλους να πράξουν το ίδιο. Να θυμίσω 
ότι η προηγούμενη διακυβέρνηση Χριστόφια ήταν 
αποτέλεσμα της στήριξης όλων των πολιτικών δυνά-
μεων πλην του Δημοκρατικού Συναγερμού και όλων 
των βασικών υποψηφίων που σήμερα βρίσκονται 
απέναντι στην υποψηφιότητα του Προέδρου της 
Κυπριακής Δημοκρατίας.

Όσον και εάν κάποιοι προσπαθούν να αποσεί-
σουν την ευθύνη τους από τις καταστροφικές συνέ-
πειες της διακυβέρνησης Χριστόφια, οι ευθύνες βο-
ούν και είναι όλοι αυτοί συνυπεύθυνοι, αφού χωρίς 
τη στήριξή τους δεν θα βίωνε ο τόπος τη διακυβέρ-
νηση Χριστόφια και τις τραγικές της συνέπειες.

Το κρίσιμο έτος 2013 όταν αναλάμβανε τη δι-
ακυβέρνηση του τόπου ο Νίκος Αναστασιάδης από 
την Κυβέρνηση Χριστόφια, η Κύπρος μας και οι 
Τράπεζες βρίσκονταν στον αναπνευστήρα, ετοιμοθά-
νατες και υπό κατάρρευση.

Η Κύπρος μας βρισκόταν στο μαύρο πίνακα 
των διεθνών αγορών, της Ευρωπαϊκής Ένωσης, των 
οίκων αξιολόγησης των ξένων επενδυτών. Ουδείς 
ήταν διατεθειμένος να επενδύσει ή να χρηματοδο-
τήσει έστω και με ένα ευρώ την κυπριακή οικονομία. 
Μετά βεβαιότητος όλοι σήμερα διαπιστώνουν ότι η 
Κύπρος πέρασε σε νέα εποχή, με την οικονομία να 
στηρίζεται σε γερές βάσεις, το Χρηματοπιστωτικό 

Σύστημα να επανευρίσκει τη χαμένη του αξιοπιστία 
και να εξυγιαίνεται και οι διεθνείς οικονομικοί κύ-
κλοι να παρουσιάζουν την οικονομία μας ως μία 
αξιόπιστη, υγιή με προοπτική και ανάπτυξη οικονο-
μία, όπου μπορούν να την εμπιστεύονται ξένοι επεν-
δυτές και ξένα επενδυτικά ταμεία.

Πού βρισκόταν η κοινωνία μας πριν πέντε 
χρόνια. Οι Κύπριοι πολίτες βρίσκονταν σε απόγνωση, 
με τεράστιες ουρές στα ATM, χωρίς δουλειές, χωρίς 
ελπίδα και χωρίς προοπτική για την επόμενη μέρα.

Τα κοινωνικά παντοπωλεία ξεφύτρωναν καθη-
μερινά, οι μικρομεσαίες επιχειρήσεις κατέβαζαν 
ρολά, η οικοδομική βιομηχανία έκλεισε πλήρως και 
χιλιάδες τεχνίτες βρέθηκαν στους δρόμους και η 
ανεργία έτρεχε με ρυθμούς 300%.

Υπάρχει σήμερα Κύπριος πολίτης που βίωσε 
την πενταετία πριν το 2013 που νοσταλγεί να επιστρέ-
ψει σε εκείνες τις απευκταίες σκληρές και μαύρες 
μέρες του 2013. Υπάρχει σήμερα Κύπριος πολίτης που 
δεν αναγνωρίζει την τεράστια επιτυχία και το τερά-
στιο θετικό άλμα που επιτεύχθηκε από το 2013 μέχρι 
σήμερα. 

Οι μαύροι και απογοητευτικοί αριθμοί της κυ-
πριακής οικονομίας του 2013, συγκρινόμενοι με τους 
θετικούς και καθαρούς αριθμούς για την οικονομία 
του σήμερα επιβεβαιώνουν αναντίλεκτα του λόγου 
το αληθές. Να επισημάνω μόνο, ότι το δημοσιονομι-
κό έλλειμμα, το έλλειμμα του κράτους που είναι 
υποχρεωμένοι να καλύψουν οι πολίτες στην προη-
γούμενη πενταετία είχε ετήσιο έλλειμμα της τάξης 

του ενός δις. ευρώ. Περίπου ο κάθε πολίτης χρεωνό-
ταν 1500 ευρώ ετησίως. Σήμερα τα ελλείμματα έγι-
ναν πλεονάσματα. Μόνο για φέτος έχουμε πλεόνα-
σμα στο κράτος 450 εκατομμύρια ευρώ. Δηλαδή 
κατόρθωσε η παρούσα Κυβέρνηση να εξοικονομεί 
1450 εκατομμύρια ευρώ κάθε χρόνο εν σχέσει με την 
προηγούμενη διακυβέρνηση.

Τι σημαίνει να ‘χεις πλεόνασμα. Σημαίνει να 
μπορείς να πραγματοποιείς έργα, να αυξάνεις συντά-
ξεις και μισθούς, να στηρίζεις ευάλωτες ομάδες, να 
ενισχύεις το κοινωνικό κράτος. Εάν σήμερα οι υποψή-
φιοι Προέδροι μπορούν και μιλούν και τάζουν παροχές 
και προβαίνουν σε εξαγγελίες, είναι γιατί η παρούσα 
Κυβέρνηση του Νίκου  Αναστασιάδη, με ορθή οικονο-

μική πολιτική πέτυχε πλεονάσματα και έβγαλε τη χώρα 
από τη χρεοκοπία και τα ελλείμματα.

Δεν χρειάζεται να παραθέσω άλλα στοιχεία, 
δεδομένα και απλές αλήθειές για να πεισθεί κάποιος 
ότι αναμφίβολα, οι πολίτες μας, η κοινωνία, ο τόπος 
μας είναι ασυγκρίτως καλύτερα σήμερα, από ό,τι 
ήμασταν πριν μία πενταετία. Δεν χρειάζονται άλλα 
στοιχεία για να πεισθούν οι πολίτες για τον απλού-
στατο λόγο. Οι πολίτες βιώνουν την Άνοιξη για πέντε 
χρόνια που έφερε η διακυβέρνηση Νίκου Αναστασι-
άδη, αφήνοντας πίσω της τη βαρυχειμωνιά, τη χρε-
οκοπία και την αβεβαιότητα.

 
* Αναπληρωτής πρόεδρος ΔΗΣΥ, ευρωβουλευτής. 

Πότε ο τόπος μας ήταν καλύτερα;

Η παρούσα 
Κυβέρνηση του 
Νίκου  Αναστασιάδη, 
με ορθή οικονομική 
πολιτική πέτυχε 
πλεονάσματα και 
έβγαλε τη χώρα 
από τη χρεοκοπία 
και τα ελλείμματα.

Του Λευτέρη 
Χριστοφόρου


